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PROTOKÓŁ Nr X/19 

z sesji Rady Miejskiej w Morawicy 

z dnia 30 maja 2019 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: radni i sołtysi wg załączonej listy obecności, Burmistrz 

Miasta i Gminy Morawica Pan Marian Buras, Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Morawica  

Pan Marcin Dziewięcki, Skarbnik Miasta i Gminy Morawica Pani Małgorzata Lisicka, 

Sekretarz Miasta i Gminy Morawica Pani Anna Kowalska, Przewodniczący Rady Powiatu 

Kieleckiego Pan Jacek Kuzia, Radny Rady Powiatu Kieleckiego Pan Michał Godowski, 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Morawicy Pani Justyna Cesarz 

–Soja, były Prezes ZGK w Morawicy Pan Marek Mazur, była Kierownik MGOPS w Morawicy 

Pani Kazimiera Szałas. 

Dziesiąta sesja VIII Kadencji Rady Miejskiej w Morawicy odbyła się 30 maja  

2019 r. w Samorządowym Centrum Kultury w Morawicy (sala konferencyjna)  

z następującym porządkiem obrad. 

PORZĄDEK POSIEDZENIA SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w okresie między 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto 

i Gminę Morawica udziału w nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej 

w obrębie geodezyjnym Dyminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy gruntu położonego w obrębie 

geodezyjnym Brzeziny. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot przez Miasto i Gminę Morawica 

do Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa nieruchomości gruntowej w Woli 

Morawickiej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto 

i Gminę Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie 

geodezyjnym Bilcza. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach  

i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Miasto i Gminę 

Morawica. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad, na jakich przewodniczącemu organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej z terenu Miasta i Gminy Morawica, będzie 

przysługiwała dieta. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet przysługującym radnym Rady 

Miejskiej w Morawicy. 

12. Przedstawienie sprawozdania z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Morawicy za 2018 rok. 

13. Przedstawienie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2018 

rok oraz potrzeby związane z realizacją tych zadań. 

14. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy Miasta  

i Gminy Morawica z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2018 r. 

15. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie obrad. 

PRZEBIEG POSIEDZENIA SESJI: 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk dokonał otwarcia  

X sesji Rady Miejskiej w Morawicy i przywitał wszystkich obecnych. Przewodniczący Rady 

Miejskiej na podstawie listy obecności radnych stwierdził, że X sesja Rady Miejskiej   

w Morawicy jest prawomocna, ponieważ bierze w niej udział 14 radnych.  

Przewodniczący Rady w imieniu własnym jak i wszystkich Radnych i Sołtysów złożył 

podziękowania za wieloletnią współpracę dla Pani Kazimiery Szałas i Pana Marka Mazura. 

Pani Kazimiera Szałas jak również Pan Marek Mazur podziękowali za lata wspólnej 

współpracy. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny, dotyczący wprowadzenia nowego 

punktu do porządku obrad dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom  

w miejscowości Bilcza. 
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Przystąpiono do głosowania w sprawie wprowadzenia nowego punktu do porządku 

obrad, dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bilcza. 

Za wprowadzeniem nowego punktu do porządku obrad było 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny, dotyczący wprowadzenia nowego 

punktu do porządku obrad dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji 

„Programu Rewitalizacji Gminy Morawica na lata 2016-2023”. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wprowadzenia nowego punktu do porządku 

obrad, dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu Rewitalizacji 

Gminy Morawica na lata 2016-2023”. 

Za wprowadzeniem nowego punktu do porządku obrad było 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad z uwzględnieniem zmian: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wniosek formalny w sprawie wprowadzenia nowego punktu do porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bilcza.  
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3. Wniosek formalny w sprawie wprowadzenia nowego punktu do porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu Rewitalizacji 

Gminy Morawica na lata 2016-2023”.  

4. Zatwierdzenie porządku obrad.  

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w okresie między 

sesjami. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto 

i Gminę Morawica udziału w nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej 

w obrębie geodezyjnym Dyminy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy gruntu położonego w obrębie geodezyjnym Brzeziny. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot przez Miasto i Gminę Morawica do 

Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa nieruchomości gruntowej w Woli Morawickiej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto i Gminę 

Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym 

Bilcza. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bilcza. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu Rewitalizacji Gminy 

Morawica na lata 2016-2023”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach i innych 

formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Miasto i Gminę Morawica. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego 

jednostki pomocniczej z terenu Miasta i Gminy Morawica, będzie przysługiwała dieta. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet przysługującym radnym Rady 

Miejskiej w Morawicy. 

17. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Morawicy za 2018 rok. 

18. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2018 rok oraz potrzeby 

związane z realizacją tych zadań. 
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19. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Morawica  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2018 r. 

20. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie obrad. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zatwierdzenia porządku obrad. Za zatwierdzeniem 

porządku obrad było 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk 

Ad. 6 

Burmistrz Miasta i Gminy Morawica Pan Marian Buras przedstawił sprawozdanie  

z realizacji uchwał Rady Miejskiej podjętych na IX sesji Rady Miejskiej w Morawicy w dniu 

30 maja 2019 r. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w załączeniu do protokołu. 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bartosz Kruk przeszedł do kolejnego punktu 

posiedzenia sesji, dotyczącego sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy 

Morawica w okresie między sesjami. Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności 

w okresie między sesjami.  

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk przystąpił  

do kolejnego punktu porządku obrad, czyli przyjęcia protokołu z IX sesji Rady Miejskiej  

w Morawicy. Przewodniczący Rady poinformował, że Radni otrzymali protokół. Przystąpiono 

do głosowania. Protokół z IX sesji Rady Miejskiej w Morawicy z dnia 24 maja 2019 r. został 

przyjęty. Za przyjęciem protokołu było 14 radnych. 
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Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Przewodniczący Rady udzielił głosu  dla Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Jacka 

Kuzi, który w imieniu własnym i Starosty Kieleckiego złożył gratulacje dla nowo wybranych 

sołtysów Miasta i Gminy Morawica oraz wręczył im listy gratulacyjne. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapewnił, że wszystkie inwestycje drogowe, które  

są wykonywane i będą wykonywane w porozumieniu  z władzami Miasta i Gminy Morawica 

oraz przy porozumieniu z radnymi i sołtysami reprezentującymi mieszkańców Gminy. 

Ad. 8 

 Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu posiedzenia sesji, dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto i Gminę 

Morawica udziału w nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie 

geodezyjnym Dyminy. Przewodniczący Rady poinformował, że Radni z projektem uchwały 

zapoznali się i przeanalizowali go na posiedzeniu Komisji stałych. Przewodniczący otworzył 

dyskusje w danym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 

14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Uchwała Nr X/64/19 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto i Gminę 

Morawica udziału w nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie 
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geodezyjnym Dyminy została podjęta. Uchwała Nr X/64/19 stanowi załącznik  

do protokołu. 

Ad.9 

 Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy gruntu położonego 

w obrębie geodezyjnym Brzeziny. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w 

uchwały został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie posiedzenia Komisji stałych Rady 

Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto 

dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Uchwała Nr X/65/19 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy gruntu położonego w obrębie geodezyjnym Brzeziny została 

podjęta. Uchwała Nr X/65/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.10 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot 

przez Miasto i Gminę Morawica do Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa nieruchomości 

gruntowej w Woli Morawickiej. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały 

został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji stałych Rady 

Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto 

dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  
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Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Uchwała Nr X/66/19 w sprawie wyrażenia zgody na zwrot przez Miasto i Gminę Morawica do 

Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa nieruchomości gruntowej w Woli Morawickiej 

została podjęta. Uchwała Nr X/66/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu posiedzenia sesji, dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto i Gminę 

Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym 

Bilcza. Przewodniczący Rady poinformował, że Radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniu Komisji stałych. Przewodniczący otworzył dyskusje w danym temacie. Nie 

podjęto dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Uchwała Nr X/67/19 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto i Gminę 

Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza 

została podjęta. Uchwała Nr X/67/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom  

w miejscowości Bilcza. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały został 

przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej  

w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 
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Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Uchwała Nr X/68/19 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bilcza została podjęta. 

Uchwała Nr X/68/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji 

„Programu Rewitalizacji Gminy Morawica na lata 2016-2023”. Przewodniczący Rady 

poinformował, że projekt w/w uchwały został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie 

posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje 

w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Uchwała Nr X/69/19 w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu Rewitalizacji Gminy 

Morawica na lata 2016-2023” została podjęta. Uchwała Nr X/69/19 stanowi załącznik do 

protokołu. 

Ad. 14 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

w przedszkolach i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Miasto  

i Gminę Morawica. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały został 
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przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej  

w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Uchwała Nr X/70/19 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach i innych 

formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Miasto i Gminę Morawica została 

podjęta. Uchwała Nr X/70/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zasad, na jakich 

przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej z terenu Miasta i Gminy 

Morawica, będzie przysługiwała dieta.  

Pan Burmistrz poinformował, że temat ten wywołał dość burzliwą dyskusję na 

posiedzeniu Komisji stałych. Po przeanalizowaniu i zastanowieniu się oraz doceniając pracę 

sołtysów Pan Burmistrz wniósł autopoprawkę do projektu uchwały – w § 1 ust. 1 ustala się 

zryczałtowaną miesięczną dietę dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych w wysokości 350,00 zł  za miesiąc kalendarzowy, z zastrzeżeniem ust. 2, aby tę 

kwotę zmienić na 400,00 zł. Taki był wniosek na Komisjach i przychylam się do niego. 

Ponadto będzie to jedna z najwyższych stawek diety dla sołtysów w rejonie. Myślę, że sołtysi 

swoją pracą udowodnią, że w pełni na taką dietę zasługują.  

Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. W dyskusji udział wzięli: 

Radny Leszek Cygan – dziękuje Panu Burmistrzowi, że się przychylił do wniosku, który został 

zaproponowany na Komisjach. Jak będzie wyglądała kwestia potrąceń za nieobecność na 

sesjach Rady. W projekcie uchwały była to kwota 100,00 zł na posiedzeniu Komisji padła 

propozycja potrąceń w wysokości 50,00 zł. Ewentualnie proszę o odczytanie całego projektu 

uchwały po wprowadzeniu autopoprawki. 
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Pan Burmistrz – po dyskusjach prowadzonych na Komisjach, wynikało że pierwotna kwota 

diety dla sołtysów to 350,00 zł i 50,00 zł potrącenia za nieobecność na sesji. Padła również 

propozycja kwoty diety w wysokości 400,00 zł i potrącenia w wysokości 100,00 zł. Muszą 

mieć państwo świadomość, że są to koszty z tzw. środków bieżących. Na to musimy szukać 

pieniędzy, gdyż na diety nie możemy zaciągać kredytów ani pożyczek. Będzie, to jednak jakiś 

rodzaj kary za nieobecność na sesji w kwocie potrącenia 100,00 zł, ale przy kwocie diety 400,00 

zł nie jest ona taka dotkliwa. Zależy nam na tym, aby sołtysi byli obecni na posiedzeniach sesji 

Rady Miejskiej. Aby byli świadomi tego co się w Gminie dzieje. Są takie gminy gdzie dieta 

jest niższa i nie ma potrąceń za nieobecność na sesji. Krążyły opinie, „a po co nam sołtysi  

na sesjach”. Myślę, że nasi sołtysi to zrozumieją, będą uczestniczyć w posiedzeniach sesji.  

Za nieobecność na sesji nadzwyczajnej nie ma potrąceń. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Przewodniczący Rady przed przystąpieniem do głosowania, odczytał projekt uchwały po 

wprowadzeniu autopoprawki. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof 

Strąk, Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Uchwała Nr X/71/19 w sprawie zasad, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego 

jednostki pomocniczej z terenu Miasta i Gminy Morawica, będzie przysługiwała dieta została 

podjęta. Uchwała Nr X/71/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 

przysługującym radnym Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący Rady udzielił głosu dla 

Pana Burmistrza. 

Pan Burmistrz wniósł autopoprawkę do projektu uchwały oraz przedstawił 

uzasadnienie. W świetle najnowszych orzeczeń Sądu Apelacyjnego NSA nie ma możliwości, 

aby radny pełniący również funkcję sołtysa otrzymywał dietę radnego i sołtysa. W tej sprawie 
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oznaczenie jest jednoznaczne. W ocenie prawników istnieje możliwość, aby tym radnym, 

którzy pełnią funkcję sołtysa podnieść wysokość diety tylko dla radnego. W propozycji 

projektu uchwały w § 2 radnemu, który równolegle pełni funkcję przewodniczącego organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej dietę, o której mowa w § 1, podwyższa się – było  

o kwotę 250,00 zł – a po wprowadzeniu autopoprawki podwyższa się do kwoty 300,00 zł.  

Jest, to niższa kwota niż dla sołtysów, ponieważ wyszliśmy z założenie, że radny jest tutaj 

„jakby w dwóch osobach”. Dieta dla osób, które pełnią funkcję radnego i sołtysa jest obniżona 

o 100,00 zł. Natomiast potrącenia dla tych osób będą wyglądały tak jak potrącenia dla radnych. 

Są to potrącenia procentowe od całej kwoty przysługującej diety.  

Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji.  

Przewodniczący Rady przed przystąpieniem do głosowania, odczytał projekt uchwały po 

wprowadzeniu autopoprawki. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 12 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Michał Jędrzejczyk, Sebastian Król, 

Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, Damian 

Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

PRZECIW (1) 

Łukasz Wojda 

WSTRZYMUJE SIĘ (1) 

Alicja Jamorska-Kurek 

NIEOBECNI (1)  

Marcin Piecyk     

Uchwała Nr X/72/19 w sprawie ustalenia wysokości diet przysługującym radnym Rady 

Miejskiej w Morawicy została podjęta. Uchwała Nr X/72/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17 

Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad, czyli sprawozdanie z działalności 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Morawicy za 2018 rok. Sprawozdanie 

zostało przedstawione radnym na posiedzeniu komisji stałych. Czy są pytania w danym 

temacie? Nie podjęto dyskusji. 
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Ad. 18 

Kolejny punkt porządku obrad, to sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny za 2018 rok oraz potrzeby związane z realizacją tych zadań. Sprawozdanie również 

zostało przedstawione radnym na posiedzeniu komisji stałych. Czy są pytania w danym 

temacie? Nie podjęto dyskusji. 

 

Ad. 19 

Kolejny punkt dotyczył sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy 

Miasta i Gminy Morawica z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2018 r. Sprawozdanie również zostało 

przedstawione radnym na posiedzeniu komisji stałych i przeanalizowane. Czy są pytania  

w danym temacie? Nie podjęto dyskusji. 

Ad. 20 

Następny punkt posiedzenia sesji, dotyczył Informacji Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Morawicy. Do Rady Miejskiej w ostatnim czasie zostało skierowanych kilka pism: 

trzy pisma z Prokuratury Rejonowej dotyczące dostarczenia informacji na temat podjętych 

uchwał, jedno pismo od Wojewody Świętokrzyskiego dotyczące przeprowadzenia kontroli  

w Urzędzie w zakresie przyjmowania i załatwiania skarg i wniosków przez Radę Miejską  

w Morawicy. Pisma są dostępne w Biurze Rady, do zapoznania się. 

Ad. 21 

Przewodniczący Rady przystąpił do przedostatniego punktu dotyczącego spraw 

różnych. Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na temat spraw różnych.  

W dyskusji udział wzięli:  

Radny Leszek Cygan – mam prośbę do Przewodniczącego Rady i Pana Burmistrza  

o uzupełnienie na następną sesje (na poprzedniej sesji prosiłem) o sprawozdanie dotyczące ile 

posesji zostało zalanych i itd. Po drugie prosiłem, jak te skutki zostały usunięty, a w trzecim 

punkcie prosiłem o informację w jaki sposób w miarę możliwości możemy tym skutkom 

atmosferycznym zapobiec, aby się  nie powtórzyły – zwłaszcza w moim okręgu wyborczym. 

Radny Robert Żołądek – cieszę się z obecności Przewodniczącego Rady Pana Jacka Kuzi jak 

również z obecności naszego Radnego Powiatowego Pana Michała Godowskiego. Zwracam 

się z informacją do Panów, jak również do radnych i sołtysów na temat złożonej przeze mnie 

interpelacji dotyczącej - Rów odwadniający przy parkingu nad zalewem. Czy możliwe jest 

wyremontowanie tego rowu, przylegającego do parkingu nad zalewem? Odczytał treść złożonej 

interpelacji, jak również otrzymaną odpowiedź, z której wynika że w sprawie jego umocnienia 
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płytami ażurowymi należy wystąpić do Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach, który jest 

zarządcą tej drogi. Rozumiem, że takie pismo i wniosek do Zarządu Dróg zostanie przesłane. 

Mam prośbę do Przewodniczącego Rady Powiatu i Radnego Powiatowego, aby tą sprawa się 

zajęli. 

Sołtys wsi Brudzów Pani Anna Buras-Kruk – prosi aby Przewodniczący Rady przedstawił  

nową Panią Kierownik MGOPS w Morawicy. 

Przewodniczący Rady – wita Panią Kierownik i prosi o przedstawienie się. 

Kierownik MGOPS w Morawicy Pani Justyna Cesarz-Soja – od 1 maja 2019 r. pełni funkcję 

Kierownika, liczy na dobrą współprace z radnymi jak i również z sołtysami oraz lokalną 

społecznością. Mam nadzieje, że wspólnie będziemy rozwiązywać pojawiające się problemy 

mieszkańców Miasta i Gminy Morawica. 

Sołtys wsi Kuby-Młyny Pan Marcin Kukliński – ze względu na wzmożony ruch  

w miejscowości Kuby-Młyny zwłaszcza przez pojazdy ciężkie, które powodują niszczenie 

drogi zwracam się z prośbą o zamontowanie znaku z ograniczeniem tonażu. Ponadto proszę  

o naprawę mostku od strony Bilcza ul. Zastawie, który również uległ eksploatacji. 

Pan Burmistrz – jeśli chodzi o drogę powiatową, to uważam że Panowie z Rady Powiatu zajmą 

się tą sprawą i nie będzie konieczności wystosowywania pisma w tej sprawie. Jeśli chodzi  

o drogi boczne, to znak zostanie zamontowany. Natomiast co do pojazdów wywożących 

drzewo z lasu nie jesteśmy w stanie im tego zakazać. Mogą one wyjechać w każdym miejscu. 

Sołtys wsi Kuby-Młyny Pan Marcin Kukliński – przecież Nadleśnictwo ma swoje drogi, 

zastawione szlabanami i mogą wyjeżdżać od strony Dymin. My z ich dróg nie możemy 

korzystać. 

Pan Burmistrz – na pewno istnieje przyczyna dla której nie korzystają z tego wyjazdu. 

Zwrócimy się do Nadleśnictwa z tą uwagą. Drogi Nadleśnictwa to drogi wewnętrzne Lasów 

Państwowych i oni mają prawo nas tam nie wpuścić. Natomiast nasze drogi są drogami 

publicznymi i my prawa zakazu korzystania z nich nie możemy stosować. Do Nadleśnictwa 

zwrócimy się z wnioskiem o korzystanie ze swoich dróg, a znak ograniczenia tonażu zostanie 

zamontowany. 

Radny Robert Żołądek – od wielu lat obserwujemy taką małą obwodnice, która biegnie przez 

osiedle nad Morawką przez ul. Parkową, ul. Piaskową i wyjazd w Piasecznej Górce. Związane 

jest to z korkami w Morawicy w godzinach porannych i popołudniowych. Zwracam się z prośbą 

o poprawę drogi na ul. Piaskowej, która jest mocno zniszczona. W ten sposób nastąpi 

obciążenie ruchu jaki występuje w miejscowości Bieleckie Młyny. 
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Pan Burmistrz – informuję, że ta droga przestanie istnieć w momencie wybudowania 

obwodnicy. Nie zgadzam się, że polepszenie tej drogi ograniczy ruch w Bieleckich Młynach. 

W ręcz przeciwnie jeszcze bardziej zachęci kierowców do korzystania z tego objazdu. Jest ona 

od czasu do czasu poprawiana, bo jak to droga tłuczniowa ulega wybiciu. 

Radny Robert Żołądek – przyjąłem do wiadomości, że tej drogi nie będzie. Mieszkam nad 

osiedlem nad Morawką przy ul. Parkowej i wiem jaki ruch w godzinach porannych jest przez 

ul. Piaskową. Osoby korzystające z tej drogi proszą o jej wyrównanie. 

Pan Burmistrz – jeszcze raz powtórzę, gdy wyremontujemy ul. Piaskową jeszcze więcej 

samochodów będzie jeździło ul. Parkową, bo będą mieli lepsze warunki do jazdy. Przyjąłem 

do wiadomości pańskie słowa. Nie chce już wypowiadać się na ten temat. 

Radny Łukasz Wojda – po ostatnich ulewach drogi zostały zamulone piachem i żwirem. 

Zgłaszałem do Powiatu, aby zajęli się tą sprawą, ale zostałem odesłany do Gminy, bo namulenie 

nastąpiło z dróg gminnych. Proszę Radnych Powiatu o interwencję w tej sprawie i lepszą 

współpracę między Powiatem a Gminą. Druga kwestia dotyczy miejscowości Zbrza  

i wybudowania chodnika, który miał powstać w ubiegłym roku. Niestety ze względu na brak 

odpowiedniej dokumentacji projektowej prace zostały wstrzymane. Czy istnieje szansa 

wznowienia działania w tym zakresie?   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jacek Kuzia – po rozmowach z Panem Marcinem 

Dziewięckim i Dyrektorem Zarządu Dróg Panem Wróblem, ta droga do końca czerwca będzie 

zamknięta. Natomiast jeżeli chodzi o pobocza, to Pan Wróbel ma wybrać koncepcję jaką w tym 

miejscu zastosować, aby zmieścić się w kosztach. Jeśli chodzi o czyszczenie dróg, to są nawyki 

z którymi walczymy. Mam nadzieję, że w przyszłości takie sytuację nie będą miały miejsca. 

Opóźnienia wynikają również z braku pracowników. Proszę o trochę cierpliwości, sytuacja 

będzie się zmieniać na lepsze. 

Radny Łukasz Wojda – dziękuje za udzielone informacje. 

Radny Krzysztof Strąk – składam podziękowania na ręce Radnych Powiatu za dokończenia 

budowy chodnika w Radomicach I. 

Sołtys wsi brudów Anna Buras-Kruk - prośba skierowana do Przewodniczącego Rady Powiatu 

o wycinkę drzew wzdłuż drogi łączącej Brudzów z Lisowem. Sprawa dotycząca powstania 

chodnika w miejscowości Brudzów od Młynka Brudzowskiego, który był wcześniej obiecany, 

ale niestety inwestycji nie zrealizowano – droga niebezpieczna, często uczęszczana, zwłaszcza 

przez dzieci. 

Radny Powiatu Pan Michał Godowski – nie wiem kto obiecywał wykonanie chodnika od 

Młynka Brudzowskiego. W kadencji 2014-2018 został wykonany chodnik od miejscowości 
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Wola Morawicka. Wykonywaliśmy pace drogowe w miarę posiadanych środków finansowych, 

przy współpracy z samorządami gminnymi. Deklaruje wszelką pomoc i oddanie sprawą, które 

państwo poruszacie na sesjach. Posiadam informacje o złożeniu wniosku o dofinansowanie do 

przebudowy drogi krajowej nr 73 Kielce-Tarnów, w kierunku granicy Gminy Morawica  

i Gminy Pierzchnica. Jest to prawie 8 km odcinek. Gdyby zadanie zostało zrealizowane, to 

kompleksowo zostanie wyremontowana droga od Lisowa przez las do Radomic. Natomiast  

w sprawie kontynuacji budowy chodnika przy ul. Starowiejskiej nie jestem w stanie się 

wypowiedzieć. Mogę złożyć interpelację w tej kwestii, poprosić o kontynuację tego zadania. 

Nie chce na pewno składać żadnych obietnic w tym temacie. W 2018 roku wprowadzono do 

budżetu realizacje zadania budowy chodnika wzdłuż drogi Lisów-Młynek Brudzowski. 

Zadanie to zakładało budowę chodników w miejscowości Lisów ul. Spacerowa, Zaborze  

ul. Dworska i w Brudzowie w kierunku Młynka przez główny trakt w kierunku Lisowa. 

Niestety to zadanie straciło finansowanie w tym roku, które w ubiegłym roku jeszcze było 

zabezpieczone.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jacek Kuzia – zadanie to było ujęta budżecie w 2018 roku 

bez pokrycia finansowego, bez uzgodnienia z Gminą. Jak można realizować inwestycje bez 

porozumienia z samorządem? Wszystkie inwestycje po uzgodnieniu z Miastem i Gminą 

Morawica będą realizowane pół na pół. Oczywiście jak będą na ten cel odpowiednie środki  

w budżecie Gminy i Powiatu. 

Radny Michał Jędrzejczyk – czy w tym roku istnieje szansa wybudowania chodnika  

w Chałupkach wzdłuż Muzeum Tradycji i Garncarstwa w stronę ul. Kolonia. Ponadto czy 

Starostwo Powiatowe posiada dokumentację dotyczącą chodnika wybudowanego w Dębskiej 

Woli do drogi wojewódzkiej? 

Radny Powiatu Pan Michał Godowski – w tej chwili nie udzielę odpowiedzi na pytanie 

dotyczące dokumentacji chodnika w Dębskiej Woli. Postaram się to szybko ustalić i do Pana 

oddzwonić. Jeżeli chodzi o chodnik w Brudzowie, to nie można twierdzić że nie było na niego 

pieniędzy. My założyliśmy to zadanie jako wieloletnie. Ciężko jest z gminami pod koniec roku 

uzgadniać przeprowadzenie inwestycji, ponieważ swój budżet mają gotowy dopiero na 

początku roku. 

Sołtys wsi Bilcza Pan Lucjan Pietrzczyk – to ja byłem osobą, która zabiegała o obecność 

Radnych Powiatu na naszych sesjach, aby współpraca między nami układała się jak najlepiej. 

Dziękuje za obecność. 

Radna Alicja Jamorska-Kurek – w sprawie realizacji projektu OZE. Ponieważ w tym miesiącu 

projektanci odwiedzali mieszkańców przymierzając się do realizacji projektu, tylko udzielali 
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informacji że montaż nastąpi za pół roku. Z tego co wiem wywiązanie się i rozliczenie projektu 

ma nastąpić wcześniej. Czy realizacja instalacji OZE w gospodarstwach domowych nastąpi  

w terminie i zgodnie z założeniami projektu? Drugie pytanie dotyczy odwonienia dróg  

w Piasecznej Górce, zwłaszcza drogi powiatowej – ul. Żurawia, czy jest już jakiś pomysł w tej 

sprawie? 

Zastępca Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki – jeśli chodzi o projekt instalacji odnawialnych 

źródeł energii - wybrany w przetargu wykonawca przystąpił do realizacji indywidualnych 

projektów, stąd odwiedzanie gospodarstw które zgłosiły się do programu, w celu dokonania 

wizji lokalnej, ustalenia warunków technicznych. Zgodnie z obecną umową wykonawca 

projekty dla poszczególnych gospodarstw ma skończyć do końca czerwca, a montowanie 

urządzeń nastąpi w miesiącu lipcu i sierpniu. Nie wiem dlaczego mówiono, że realizacja ma 

nastąpić dopiero za pół roku. Zgodnie z umową projekt ma być zrealizowany do końca sierpnia. 

Oczywiście istnieje możliwość wydłużenia realizacji, w przypadkach związanych z 

problemami technicznymi, zamontowania niektórych urządzeń. Jeśli chodzi o sprawę 

odwodnienia, to była ona omawiana na Komisjach stałych. Jest pomysł na rozwiązanie 

problemu zalewania tych posesji. Mamy przygotowaną koncepcję dokumentacji projektowej 

odprowadzenia tych wód od ul. Pawiej przez ul. Żurawią aż do rowu melioracyjnego na granicy 

Piaseczna Górka a Bieleckie Młyny. Rozpoczęliśmy postepowanie w celu wydania pozwolenia 

wodno-prawnego. Niestety nie mamy zgody mieszkańców, również tych którzy są ofiarą tych 

podtopień. Bez ich woli współpracy w tej sprawie, nie będziemy mogli wykonać tego projektu. 

Bez zgody właściciela ta instalacja nie może być zamontowana. 

Radny Michał Jędrzejczyk – odczytał podziękowania skierowane przez Minister Finansów 

Panią Teresę Czerwińską dla Pana Damiana Woźniaka za koordynację akcją „Nie pozwólmy 

rakowi zabrać mamy Oskarowi”. 

Radny Damian Woźniak – dziękuje za słowa uznania. Podziękowania należą się wszystkim, 

którzy włączyli się w tą akcję. 

Ad. 22 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan 

Bartosz Kruk zakończył obrady X sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. Protokolant: Małgorzata Orlińska 


